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REVISTA PRESEI 

 

 Camera Deputaţilor a votat noua conducere din Biroul Permanent. Cine sunt cei aleşi 

Plenul Camerei Deputaţilor şi-a ales, la începutul sesiunii ordinare, noua conducere. În Biroul 

Permanent au fost aleşi din nou vicepreşedinţii PSD Florin Iordache şi Carmen Mihălcescu iar 

secretar Lia Olguţa Vasilescu. Emanuel Duruş va fi vicepreşedinte din partea USR, în locul lui 

Eugen Nicolicea. 

Camera Deputaţilor a votat noua conducere din Biroul Permanent. Ce deputaţi au fost aleşi 

”Procedând la verificarea şi numărarea voturilor exprimate de către deputaţi prin vot secret cu 

bile asupra listei candidaţilor pentru alegerea vicepreşedinţilor, secretarilor şi chestorilor 

Camerei Deputaţilor, pentru cea de-a doua sesiune ordinară a Camerei Deputaţilor din anul 2019 

până la începutul sesiunii ordinare din anul 2020, Comisia de numărare şi validare a voturilor a 

constatat următoarele: numărul total al deputaţilor - 329; numărul deputaţilor prezenţi - 276; -

voturi exprimate - 267 «pentru»; voturi "împotrivă" 9,voturi anulate - 0”, a declarat secretarul 

Camerei Deputaţilor la finalul şedinţei de plen de luni. 

Astfel, din partea PSD au fost aleşi pentru funcţiile de vicepreşedinţi în Biroul Permanent Florin 

Iordache şi Carmen Liliana Mihălcescu, pentru funcţia de secretar Lia Olguţa Vasilescu, iar 

pentru funcţia de chestor Cătălin Rădulescu. 

Din partea PNL au fost aleşi: pentru funcţia de vicepreşedinte pe Gabriel Pirtea, pentru funcţia de 

secretar pe Cristan Buican, iar pentru funcţia de chestor pe Laurenţiu Dan Leureanu. 

Din partea USR, Emanuel Duruş va ocupa funcţia de vicepreşedinte, în locul deputatului PSD 

Eugen Nicolicea. 

Din partea UDMR au fost aleşi pentru funcţia de chestor Seres Denes, iar de la ALDE pe Andrei 

Gerea. 

Grupului minorităţilor naţionale l-a propus pe Dragoş Zisopol pentru funcţia de secretar. 

Din partea Pro România a fost ales Daniel Constantin pentru funcţia de secretar. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Când va fi stabilită noua componenţă a Biroului Permanent al Senatului 

Plenul Senatului a decis, luni, la începutul sesiunii ordinare, că Biroul Permanent va rămâne 

parţial neschimbat până la alegerea preşedintelui forului legislativ. Din partea PSD au fost 

desemnaţi Robert Cazanciuc şi Titus Corlăţean ca vicepreşedinţi ai Senatului. 

Când va fi stabilită noua componenţă a Biroului Permanent al Senatului 

Votul pentru noua componenţă din conducerea Senatului a fost amânat până la alegerea 

preşedintelui forului legislativ, aceasta fiind parţial neschimbată. 

PSD a numit doi vicepreşedinţi noi, anume Robert Cazanciuc, Titus Corlăţean, pe lângă Şerban 

Valeca, doi secretari, Marian Pavel şi Ion Ganea şi doi chestori - Marius Dunca şi Paul Stănescu. 

Liderul grupului senatorial PSD a fost desemnat Preda Radu Cosmin. 

Vicepreşedinte din partea PNL este Alina Gorghiu, aceasta fiind propusă şi pentru funcţia de 

preşedinte al Senatului din partea liberalilor. Propunerile de chestor şi secretar ale PNL sunt 

Cornel Popa şi respectiv Marcel Vela. 

Din partea USR rămâne secretar al Senatului Silvia Dinică. Grupul acestora râmăne cu acelaşi 

număr de senatori cu care au început legislatura şi anume 13. Lider de grup râmăne Adrian 

Wiener iar vicelideri Nicu Fălcoi, Mihai Remus Goţiu, Dan Lungu, Florina Presadă. 

Chestor al Senatului din partea UDMR este Tánczos Barna. Cseke Atilla este lider de grup iar 

vicelider şi secretar rămân Fejér László-Ödön, respectiv Császár Károly Zsolt. 

ALDE l-a numit liderul grupului senatorial pe Călin Popescu Tăriceanu, iar pe Ion Hadârcă şi 

Simionescu Adrian Constantin, vicelideri. Simionica Ionuţ rămâne secretar al grupului 

parlamentar iar Ion Popa a fost propus pentru a fi membru permanent al Biroului din partea 

ALDE. 

Senatorul PSD de Argeş Şerban Valeca preia atribuţile de preşedinte al Senatului, având în 

vedere că în plenul de luni a fost votată doar vacantarea funcţiei, în urma demisiei lui Călin 

Popescu Tăriceanu, nu şi o nouă propunere pentru conducerea forului legislativ. 

Grupul senatorilor PSD a decis să îl nominalizeze pe fostul ministru de Externe Teodor 

Meleşcanu la şefia Senatului. Viorica Dăncilă a precizat că locul a aparţinut ALDE, iar PSD vrea 

să fie corect şi să respecte acest lucru. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Daniel Zamfir anunţă că liderul Senatului nu a fost ales pentru că Teodor Meleşcanu nu 

are susţinerea ALDE 

Senatorul ALDE Daniel Zamfir a anunţat că votul pentru alegerea noului preşedinte al Senatului 

nu a avut loc luni deoarece Teodor Meleşcanu, propunerea PSD pentru această funcţie, nu a 

obţinut sprijinul senatorilor din ALDE. 

Daniel Zamfir anunţă că liderul Senatului nu a fost ales pentru că Teodor Meleşcanu nu are 

susţinerea ALDE 

"Teodor Meleşcanu neconsultându-se cu nimeni a venit astăzi să ne spună la grup că i-a propus 

să preia preşedinţia Senatului, lucru care nu a fost susţinut de nici unul din senatorii ALDE, adică 

e o altfel de discuţie în alt registru. Ce ne-a surprins pe noi este că domnul Meleşcanu nu a 

discutat-o în interiorul grupului ALDE, nu a vorbit cu nimeni, a venit direct să anunţe lucrul ăsta 

şi văzând că nu are susţinerea niciunui coleg de la ALDE s-a renunţat astăzi la alegerea 

preşedintelui Senatului", a afirmat Daniel Zamfir, luni seara, la Antena3. 

Atribuţile de preşedinte al Senatului au fost preluate de senatorul PSD de Argeş Şerban Valeca, 

având în vedere că în plenul de luni a fost votată doar vacantarea funcţiei, în urma demisiei lui 

Călin Popescu Tăriceanu, nu şi un nou senator care să conducă forul legislativ. 

Grupul senatorilor PSD a decis să îl nominalizeze pe fostul ministru de Externe Teodor 

Meleşcanu la şefia Senatului. 

Premierul şi liderul PSD Viorica Dăncilă a precizat că locul a aparţinut ALDE, iar PSD vrea să 

fie corect şi să respecte acest lucru. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Călin Popescu Tăriceanu anunţă redenumirea grupului ALDE din Senat. Ce nume ar 

urma să poarte 

Călin Popescu Tăriceanu a anunţat că în urma afilierii la grupul ALDE a lui Adrian Ţuţuianu, 

Vasile Ilea şi Nicolae Marin, urmează ca grupul să fie unul parlamentar mixt, care să poarte 

denumirea „Democraţia”. 

Tăriceanu anunţă redenumirea grupului ALDE în „Democraţia” 

„Ca urmare a anunţului făcut de colegii senatori Tutuţianu, Vasile Ilea şi Nicolae Marin, vă aduc 

la cunoştinţă că grupul are un număr de 14 senatori. Va trebui ca după alegerea preşedintelui 

Senatului să reconfigurăm componenţa Biroului permanent. Am decis să reconfigurăm grupul ca 

grup parlamentar mixt cu denumirea Democraţia”, a anunţat Călin Popescu Tăriceanu, în plenul 

de luni al Senatului. 
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În replică, senatorul Şerban Valeca, cel care a prezidat plenul i-a transmis liderului ALDE că 

trebuie să fie înregistrată o cerere în acest sens la Biroul permanent al Senatului. 

Adrian Ţuţuianu, Vasile Ilea şi Nicolae Marin au anunţat, luni în plen, că vor activa ca 

independenţi afiliaţi grupului ALDE. 

Anterior anunţului, Adrian Ţuţuianu a declarat pentru MEDIAFAX că iniţial convenise cu PMP, 

care nu mai are grup la Senat, să formeze grupul „Unirea”, însă PMP s-a răzgândit. 

Călin Popescu Tăriceanu a demisionat din funcţia de preşedinte al Senatului, plenul de luni luând 

act de vacantarea funcţiei. Votul asupra noului preşedinte al forului legislativ nu a fost dat în 

plenul de luni. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Moţiunea de cenzură, un obiectiv al PNL în Parlament. Orban: Am stabilit un calendar 

pentru negocieri/ Cioloş: Pro România şi Tăriceanu să fie clari. Vor să pice Guvernul sau 

să negocieze pe la spate? 

Ludovic Orban a prezentat, luni, obiectivele PNL în sesiunea parlamentară, printre acestea fiind 

şi moţiunea de cenzură. Liderul liberalilor a afirmat că a fost stabilit calendarul pentru negocieri 

în următoarele două săptămâni. Dacian Cioloş, preşedintele PLUS a declarat că poziţia liderilor 

Pro România şi ALDE faţă de actuala guvernare ar trebui să fie una clară, care să nu lase loc de 

negocieri cu prim-ministrul Viorica Dăncilă, pentru a câştiga posturi la Ministere. 

Moţiunea de cenzură | Cioloş: Pro România şi Tăriceanu să fie clari. Vor să pice Guvernul sau să 

negocieze pe la spate? 

„Ştiţi foarte bine că săptămâna trecută am anunţat că odată cu debutul sesiunii parlamentare vor 

începe negocierile cu toate formaţiunile politice şi cu toate grupurile parlamentare reprezentate în 

Parlamentul României, sigur, cu excepţia grupurilor PSD. Am stabilit un calendar de întâlniri pe 

parcursul următoarelor două săptămâni, cu toţi liderii formaţiunilor politice, cu toţi liderii 

grupurilor parlamentare din Cameră şi din Senat. În ceea ce ne priveşte, textul moţiunii de 

cenzură e elaborat de PNL, dar sigur că nu vă putem prezenta atâta timp cât el va fi obiectul 

negocierii cu toate grupurile parlamentare. (...)Vom purta negocieri extrem de serioase pentru a 

găsi cele mai bune soluţii pentru a implica toate forţele politice de la nivel parlamentar în 

proiectul de demitere a Guvernului”, a declarat Ludovic Orban, la finalul BEX al PNL, luni la 

Parlament. 
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Un alt obiectiv al liberalilor este un proiect de revizuire a Constituţiei, precum şi mandatarea 

membrilor PNL pentru ocuparea poziţiei de procuror-şef al Parchetului European. 

„Principalele obiective pe care ni le-am stabilit depunerea unei moţiuni de cenzură, care să aibă 

şanse maxime de adoptare, în cadrul acestei sesiuni parlamentare, dezbaterea şi adoptarea 

Proiectului de revizuire a Constituţiei României, în urma referendumului convocat de 

Preşedintele Iohannis în data de 26 mai. De asemenea, la nivelul Parlamentului European, am 

mandatat reprezentanţii PNL să atingă obiectivul de ocupare a poziţiei de procuror-şef al 

Parchetului European de către candidatul român care este, astăzi, revalidat ca şi candidat al 

Parlamentului European în cadrul procedurii de desemnare a procurorului-şef al Parchetului 

European”, a explicat Orban. 

Liberalii doresc abrogarea anumitor prevederi ale Ordonanţei 114, însă susţin Legea pensiilor. 

„În domeniul Economic, abrogarea prevederilor negative din cadrul OUG 114, din domeniul 

Energiei, din domeniul Fondurilor de pensii, din domeniul Comunicaţiilor, din domeniul 

Financiar Bancar, toate prevederile care au provocat grave perturbări în funcţionarea economiei 

româneşti şi a multor sectoare din economia românească. Fac precizarea că nu dorim modificarea 

prevederilor legate de pensii, pentru că Legea pensiilor este o lege adoptată, o lege care a fost 

promulgată de preşedintele României şi noi ne dorim ca pensiile să fie plătite, să existe resursele 

financiare pentru a putea susţine plata tuturor pensiilor din România”, a precizat liderul PNL. 

‘’De asemenea, în domeniul Economic şi Fiscal, ne dorim anularea supraaccizei la combustibil, 

de asemenea, ne dorim anularea supraimpozitării contractelor part-time şi anularea 

supraimpozitării companiior privitor la angajarea persoanelor cu dizabilităţi. ‘’, a declarat Orban. 

În legături cu amnistia fiscală, PNL s-a pronunţat împotrivă, criticând măsura adoptată de 

Guvernul Dăncilă, amintindu-l pe Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici. 

„Suntem, categoric, împotriva amnistiei fiscale dată pe uşa din dos, de Guvernul Dăncilă-

Teodorovici, iar obiectivul nostru este să îi bonificăm pe bunii platnici. Pe acei cetăţeni români şi 

acele firme care-şi plătesc taxele şi impozitele la timp, aşa cum prevede legea Ei trebuie premiaţi 

prin bonificaţii fiscale, şi nicidecum, cei care fac evaziune fiscală sau nu îşi plătesctaxele şi 

impozitele la termen”, a spus Orban. 

PNL mai să respingă modificările aduse de PSD şi ALDE la Codul Penal şi Codul de Procedură 

Penală. 

„În domeniul Justiţiei, avem ca obiective clare punerea în acord a legilor Justiţiei cu 

recomandările Comisiei de la Veneţia şi cu recomandările cuprinse în cadrul Raportului Comiseii 

Europene, în cadrul Raportului Mecanismului de Cooperare şi Verificare. Abrogarea 

prevederilor Legii Recursului compensatoriu, care au permis eliberarea înainte de termen a foarte 

multe categorii de deţinuţi. 
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Avem ca obiectiv respingerea modificărilor făcute de majoritatea PSD-ALDE la Codul Penal şi 

la Codul de Procedură Penală şi reluarea dezbaterilor privind modificarea Codului Penal şi a 

Codului de Procedură Penală”, a conchis liderul PNL. 

Ludovic Orban a mai afirmat că PNL vrea să reformeze şi domeniul administrativ. 

,,În domeniul Administrativ, vom îmbunătăţi Codul Administrativ, care a fost adoptat, în mod 

neconstituţional, prin OUG, de către Guvrn. De asemenea, vom face tot ce depinde de noi să 

corectăm Mecanismul de alocare a resurselor financiare către autorităţile locale. Suntem după 

doi ani consecutivi de jaf făcut de Guvern în bugetele locale, doi ani consecutivi, autorităţile 

locale au pierdut peste şapte miliarde de lei, în bugetele locale, şi foarte multe autorităţi locale 

sunt astăzi în riscul de a intra în incapacitate de plată, în riscul de a nu putea co-finanţa proiectele 

de investiţii de care avem atâta nevoie la nivel local, şi care sunt finanţate fie din fonduri 

europene, fie din fondurile Programului Naţional de Dezvoltare Locală”, a explicat liderul PNL. 

PNL susţine şi decontarea navetei şcolare, dar şi programul Şcoala după şcoală. 

„Nu în ultimul rând, ne propunem adoptarea unor legi sau modificări legisaltive în domeniul 

Educaţiei, în domeniul Sănătaţii, cum ar fi corectarea Ordonanţei 51, care nu mai permite 

decontarea navetei şcolare pentru elevi în transportul interjudeţean, de asemenea, generalizarea 

programului „Şcoala după şcoală””, a mai prezicat Orban. 

„În domeniul Sănătăţii, modificarea legii care să permită includerea orelor de gardă în cadrul 

vechimii şi în cadrul calcului sumelor pentru stabilirea pensiilor, de asemenea, măsuri de 

susţinere a zonei de medicină preventivă, în special a medicilor de familie şi a medicilor din 

ambulatoriu, în special în policlinică, care la ora actuală sunt cenuşăresele sistemului medical”. a 

cochis preşedintele liberalilor. 

Cioloş: Pro România şi Tăriceanu să fie clari. Vor să pice Guvernul sau să negocieze pe la 

spate? 

''Care Guvern să primească votul de încredere? Din Guvernul Dăncilă există două treimi acum, 

pentru că s-au retras miniştri, şi un partid politic care a făcut parte din alianţă s-a retras. Sau se 

construieşte din nou o nouă majoritate, şi atunci, ea trebuie să fie clară, şi domnul Ponta şi 

domnul Tăriceanu trebuie să fie clari, vor să pice Guvernul Dăncilă şi să vină alt Guvern? Sau 

vor să negocieze pe la spate, să pună la colţ, să o strângă cu uşa pe doamna Dăncilă, ca să mai 

prindă şi ei nişte posturi de miniştri în Guvern Cred că lcururile acestea trebuie să fie foarte clare 

pentru români'', a afirmat Dacian Cioloş , în cadrul conferinţei USR-PLUS, luni. 

Liderul USR, Dan Barna, a afirmat că vor exista discuţii cu liderii politici din celelalte partide, 

pentru strângerea numărului de semnături necesare pentru trecerea moţiunii de cenzură,iar în 

cazul în care acest scop nu se va îndeplini, este dovada unei Opoziţii decorative. 
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''În zilele următoare voi avea discuţii cu liderii partidelor din Opoziţie, pentru a strânge 

semnăturile necesare trecerii moţiunii de cenzură. Jocul politic la nivel parlamentar presupune ca 

Opoziţia, aceia care pun la îndoială prezenţa majorităţii, să adune 233 de semnături minim, 

pentru ca moţiunea să treacă. Dacă nu trece moţiunea de cenzură, înseamnă că toată această 

Opoziţie, care s-a născut peste noapte şi pe care n-am văzut-o timp trei ani de zile, este una 

decorativă.'', a conchis Barna. 

Preşedintele PNL Ludovic Orban, a declarat că partidul său a luat decizia depunerii unei moţiuni 

de cenzură împotriva Guvernului şi că procedurile au fost demarate. Orban a anunţat că a 

mandatat liderii gurpurilor parlamentare, în acest demers, şi că liberalii aşteaptă momentul 

oportun, strângerea semnăturilor, pentru depunerea moţiunii. Numărul necesar de semnături este 

233. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 MediaSind TVR declanșează greva prin exces de zel împotriva abuzurilor conducerii 

Televiziunii Naţionale! 

 În conformitate cu Rezoluţia adoptată de către membrii Adunării Generale a Sindicatului 

Român al Jurnaliştilor - Filiala MediaSind TVR din data de 17 iulie 2019, începând de astăzi, 

2 septembrie 2019, în Societatea Română de Televiziune vor fi declanşate acţiuni de protest 

sub forma grevei prin exces de zel. 

Având în vedere că, potrivit Legii nr. 62/2011, pe perioada existenței în vigoare a unui Contract 

Colectiv de Muncă este interzisă declanșarea grevei propriu-zise, până la expirarea acestui 

contract, 31 decembrie 2019, membrii MediaSind TVR vor apela la alte forme de protest permise 

de lege, aşa cum s-a întâmplat  pe perioada Festivalului Cerbul de Aur, când membrii de sindicat 

prezenți la eveniment  au  protestat printr-o grevă japoneză, prin purtarea de tricouri 

inscripţionate Interzis impostura şi Respect pentru Televiziunea Publică. (amănunte aici Grevă 

japoneză la Cerbul de Aur împotriva abuzurilor conducerii TVR ) 

 Opinia publică  a constatat că, în ultimii doi ani, angajaţii au fost tratati de președintele- 

director general Doina Gradea, cu aroganță și cu lipsă de respect. 

Dialogul social din TVR s-a depreciat în mod considerabil, iar organizației sindicale 

reprezentative nu i se recunoaşte calitatea de partener social, conform legislației românești, a 

directivelor și convențiilor internaționale din domeniul relațiilor de muncă. 

Fondurile publice sunt cheltuite în mod discreționar, ignorând normele legale de 

transparență, fiind aduse, astfel, grave prejudicii instituției. 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/grevajaponezalacerbuldeaurimpotrivaabuzurilorconduceriitvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/grevajaponezalacerbuldeaurimpotrivaabuzurilorconduceriitvr
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Au fost constatate repetate încălcări ale Legii nr 544/2001 privind informațiile de interes public 

și a HG 714/2018  privind deplasările interne. 

Au fost organizate concursuri cu vicii procedurale și de legalitate, pentru că s-au desfășurat în 

lipsa reprezentanților organizației reprezentative. În această situație angajarea unor persoane din 

cadrul Consiliului de Administrație a avut loc în condiții preferenţiale. 

Ignorând regulile jocului democratic ale Statului de drept, au fost lansate atacuri, inclusiv în 

justiție, asupra membrilor Comisiei de Etică și Arbitraj. 

Au fost pierdute contracte extrem de importante privind organizarea unor evenimente etalon 

pentru Televiziunea Română, în favoarea unor entități și grupuri de interese private. 

Cheltuirea discreționară a fondurilor publice la nivelul structurilor SRTv, inclusiv la TVR 

Moldova, refuzul de a evalua activitatea managementului executiv, menținut în regim interimar 

de la numirea actualului PDG și până în prezent, prăbușirea audienței TVR, cauzată de lipsa 

coerenței politicii editoriale și de deciziile arbitrare ale actualei conduceri, afectarea gravă a 

activității TVR Moldova într-o perioadă de schimbări strategice la frontiera României (sistarea 

emisiunilor din grila curentă), încălcările repetate ale legislației muncii, a legii informațiilor de 

interes public, desconsiderarea și discriminarea partenerilor sociali, sunt câteva din 

problemele semnalate și care au generat reacţii atât pe plan national, cât și international. Astfel, 

principalele organizaţii naţionale şi internaţionale  - Federaţia Cultură şi Mass-Media FAIR-

MediaSind, Confederația CNSLR-Frăția, Federația Internațională a Jurnaliștilor, 

Federația Europeană a Jurnaliștilor, UNI Global Union au transmis reacţii publice  în 

sprijinul cererilor membrilor MediaSind TVR de demitere şi sancţionare a abuzurilor comise de 

preşedintele-director general Doina Gradea și a camarilei sale. (amănunte aici: Federația 

Internațională a Jurnaliștilor și UNI Global Union susțin toate protestele pentru demiterea șefei 

TVR!) 

 Angajații Televiziunii Naționale, indiferent dacă sunt sau nu membri ai organizației noastre, au 

făcut întotdeauna dovada profesionalismului lor la principalele evenimente culturale, sportive, 

economice  și politice la care au fost implicați, interne şi externe,  potrivit sarcinilor de serviciu, 

respectând deontologia profesională. În numele acestor profesioniști, mulți la număr, care 

susțin Televiziunea Națională, MediaSind TVR a solicitat, în repetate rânduri, conducerii 

instituției mai mult respect pentru angajați, transparență, dialog și readucerea managementului în 

limitele legalității. Deoarece conducerea SRTV nu a schițat niciun gest de revizuire a 

atitudinii sale, în ciuda criticilor și protestelor din țară și din partea unor organisme 

internaționale, în conformitate cu Rezoluţia din 17 iulie 2019, MediaSind TVR anunță 

declanșarea, începând de azi, 2 septembrie 2019, a grevei prin exces de zel. 

 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsiuniglobalunionsustintoateprotestelepentrudemitereasefeitvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsiuniglobalunionsustintoateprotestelepentrudemitereasefeitvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsiuniglobalunionsustintoateprotestelepentrudemitereasefeitvr
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Această formă de protest, fără a afecta calitatea emisiunilor și programelor TVR, presupune 

doar o schimbare de ritm din partea angajaților. De exemplu, în aceste condiții, personalul 

redacțional va verifica cu o atenție sporită și îndelungată mai multe surse de informare decât se 

face în mod uzual, documentarea se va face cu mai multă minuțiozitate etc. Cât privește 

personalul tehnic, acesta va respecta cu strictețe, în toate situațiile, etapele protocoalelor de 

lucru, a normelor de protecție a muncii și a celor privind securitatea și sănătatea în muncă. 

Greva  va continua până la intrarea în normalitate a climatului de muncă și la reinstaurarea 

respectului față de lege în SRTV prin demiterea actualei conduceri şi numirea unor profesionişti 

în fruntea instituţiei care să respecte profesia de jurnalist şi angajaţii instituţiei.  

În același timp, în perioada următoare vor fi sesizate şi instituţiile abilitate de lege pentru 

anchetarea faptelor de corupţie şi a celorlalte abuzuri semnalate de către angajaţii TVR. 

Atât şefii din TVR, - unii numiţi pe criterii de slugărnicie, dar şi vremelnicii politicieni trebuie să 

înţeleagă că instituţiile publice de presă nu sunt srl-urile grupurilor de interese care le conduc, ci 

instituţii ce trebuie să se afle în slujba cetăţenilor, formate din profesionişti ce trebuie să respecte 

deontologia profesională şi clauza de conştiinţă. Din acest motiv, apelul MediaSind TVR şi a 

profesioniştilor din instituţie către Parlamentul României este fără echivoc: afară cu politrucii din 

Televiziunea Naţională şi numirea în funcţie a unor profesionişti ce respectă   meseria de 

jurnalist şi care să se afle în slujba cetăţenilor. (vezi aici Rezoluția Adunării Generale a 

MediaSind TVR ).  

 (Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR) 

 

 Secţia de judecători discută astăzi cererea de renunţare la demisia din magistratură a 

Danei Gîrbovan 

Secţia pentru judecători a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) are pe ordinea de zi a 

şedinţei de marţi, 3 septembrie, cererea de renunţare la demisia din magistratură a Danei 

Gîrbovan. 

Secţia de judecători discută marţi cererea de renunţare la demisia din magistratură a Danei 

Gîrbovan 

Potrivit ordinii de zi a şedinţei din 3 septembrie, Secţia pentru judecători din cadrul Consiliului 

Superior al Magistraturii (CSM) va lua în discuţie "renunţarea la cererea de eliberare din funcţie, 

prin demisie, a doamnei Dana Cristina Gîrbovan, judecător la Curtea de Apel Cluj". 

Dana Girbovan a anunţat, după ce preşedintele Klaus Iohannis a anunţat că a decis respingerea 

numirii acesteia în funcţia de ministru al Justiţiei, că îşi va retrage demisia din magistratură.  

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/rezolutiaadunariigeneraleextraordinareamediasindtvrprivinddeclansareaactiunilorgrevisteinteleviziunearomana
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/rezolutiaadunariigeneraleextraordinareamediasindtvrprivinddeclansareaactiunilorgrevisteinteleviziunearomana


CNSLR Fratia | Revista Presei 3 septembrie 2019 10 

 

„În noul context, aceasta nu mai este necesară, motiv pentru care îmi voi retrage demisia depusă 

şi voi cere Secţiei pentru judecători a CSM să ia act de acest fapt”, a mai scris Gîrbovan pe 

Facebook. 

Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, miercuri, că respinge integral remanierea propusă de 

premierul Viorica Dăncilă, precizând că propunerile pe care le-a primit sunt inacceptabile. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Oana Florea, vizată pentru şefia Comisiei Parlamentare de Control al SRI 

Deputatul PSD Oana Florea a declarat, luni seara, la Antena 3, că este una dintre persoanele 

vizate pentru a fi noul preşedinte al Comisiei Parlamentare de Control al SRI. Aceasta a afirmat 

că este capabilă să conducă "echilibrat şi profesionist" această comisie. 

Oana Florea, vizată pentru şefia Comisiei Parlamentare de Control al SRI 

"Se negociază, nu este final, se discută, dar ştiu că sunt una dintre persoanele vizate (pentru a fi 

preşedintele Comisiei Parlamentare de Control al SRI-n.red.). Din punctul meu de vedere cred că 

sunt capabilă să conduc echilibrat şi profesionist, ştiu că este o comisie importantă, o comisie 

complicată. Am fost mulţi ani jurist şi nu o să fac nimic să mă abat de la ceea cere regulamentul 

şi legea", a declarat Oana Florea. 

Aceasta a afirmat că legislaţia privind serviciile de informaţii este "extrem de veche" în domeniu. 

Claudiu Manda este cel care a condus comisia înainte de a deveni europarlamentar ales pe lista 

PSD. 

Oana Florea este membru în Comisia comună permanentă a Camerei Deputaţilor şi Senatului 

pentru exercitarea controlului parlamentar asupra activităţii SRI. 

(Sursa: Antena 3) 

 

  Apel pentru românii din străinătate să se înregisteze online pe www.votstrainatate.ro 

Autoritatea Electorală face apel către românii din străinătate să se înregisteze online şi cere 

Guvernului prelungirea perioadei de înscrieri până pe 15 septembrie. 

Preînregistrarea pe site-ul www.votstrainatate.ro este singura modalitate pentru organizarea unui 

număr suficient de secţii de votare în străinătate la alegerile prezidenţiale din noiembrie. 

Evident, şi cetăţenii care nu se înregistrează vor putea să îşi exercite dreptul la vot. 
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Autorităţile vor să aibă timp să pregătească atât secţiile de votare cât şi documentele pentru 

votul prin corespondenţă. Pentru prima dată, alegerile pentru românii din diapsora se 

desfăşoară timp de trei zile, în cele două tururi de scrutin. În zilele de 8, 9 10 noiembrie va avea 

loc primul tur de scrutin iar pentru cel de-al doilea, diaspora va vota între 22 şi 24 noiembrie. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Avocatul Poporului a atacat la CCR Ordonanţa de modificare a Legii privind drepturile 

persoanelor cu handicap 

Avocatul Poporului a sesizat CCR cu privire la OUG de modificare a Legii privind protecţia 

drepturilor persoanelor cu handicap. Instituţia susţine că modificările aduse afectează drepturile 

persoanelor cu handicap, existând o creştere a riscului de excluziune socială a acestei categorii. 

Avocatul Poporului a atacat la CCR Ordonanţa de modificare a Legii privind drepturile 

persoanelor cu handicap 

„Avocatul Poporului a sesizat Curtea Constituţională cu excepţia de neconstituţionalitate 

referitoare la art. I pct. 4 din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 60/2017 pentru modificarea 

şi completarea Legii nr. 448/2006 privind protecţia şi promovarea drepturilor persoanelor cu 

handicap. Prevederile legale criticate modifică art. 81 alin. (2) lit. b) din Legea nr. 448/2006, 

republicată, în sensul eliminării unităţilor protejate fără personalitate juridică cu gestiune proprie, 

sub formă de secţii, ateliere sau alte structuri din cadrul operatorilor economici, al organizaţiilor 

neguvernamentale, precum şi cele organizate de persoana cu handicap autorizată, în condiţiile 

legii, să desfăşoare activităţi economice independente”, transmite Avocatul Poporului, într-un 

comunicat de presă remis MEDIAFAX. 

Instituţia susţine că modificările aduse prin OUG afectează drepturile persoanelor cu handicap, 

fiind crescut riscul de excluziune socială pentru această categorie. 

„Nu sunt respectate limitele de reglementare prin ordonanţă de urgenţă, fiind afectate drepturile 

persoanelor cu handicap, atât prin scăderea gradului de protecţie pe care statul este ţinut să o 

asigure în special în domeniul integrării în muncă şi în viaţa comunităţii, precum şi prin efectul 

creşterii implicite a riscului de excluziune socială al acestei categorii defavorizate.Deşi statul 

român este un stat social, conform art. 1 alin. (3) din Legea fundamentală, măsura diminuării 

tipurilor de unităţi protejate autorizate restrânge în mod nejustificat participarea activă la viaţa 

socială şi economică a persoanelor cu handicap, care, din persoane independente financiar devin 

persoane asistate social”, mai transmite Avocatul Poporului. 

Totodată, Avocatul Poporului consideră că modificările aduse de Executiv prin Ordonanţă de 

urgenţă nu sunt justificate. 
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„Avocatul Poporului constată că situaţia extraordinară şi urgenţa reglementării sunt doar 

proclamate, fără a fi în realitate motivate şi fără a fi precizat vreun element prin care să se 

demonstreze motivele având caracter de urgenţă şi situaţia extraordinară în care se află Guvernul, 

din cauza cărora este necesară modificarea reglementării unităţilor protejate. În aceste condiţii, 

reglementarea are caracter arbitrar, dificil de legitimat”, subliniază instituţia. 

Un alt motiv de neconstituţionalitate vizează „înfrângerea obligaţiilor statului român asumateb 

prin Convenţia privind drepturile persoanelor cu dizabilităţi. 

„Măsura criticată înfrânge obligaţiile statului român asumate prin ratificarea Convenţiei privind 

drepturile persoanelor cu dizabilităţi, cum ar fi cea de eliminare a barierelor, astfel încât nicio 

persoană cu dizabilităţi să nu fie discriminată, marginalizată, exclusă sau abuzată, iar alegerile şi 

aspiraţiile ei să fie respectate şi sprijinite, precum şi din Carta socială europeană, revizuită, care 

prin art. 15 consacră dreptul persoanelor handicapate la autonomie, la integrare socială şi la 

participare în viaţa comunităţii”, a conchis sursa citată. 

NOTĂ: În versiunea iniţială era citat eronat un comunicat transmis de CCR. Varianta corectă 

este un comunicat transmis de Avocatul Poporului.  

(Sursa: Mediafax) 

 

 Sorina Pintea vrea ca România să semneze un acord cu Italia pentru transplantul de 

organe 

Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a anunţat, luni, la Craiova, că se va discuta şi cu Italia pentru 

semnarea unui acord pentru transplantul de organe, după cele încheiate de România cu Ungaria 

şi cu Republica Moldova. 

Sorina Pintea vrea ca România să semneze un acord cu Italia pentru transplantul de organe 

Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat, luni, la Craiova, la finalul unei vizite făcute la 

Spitalul Judeţean, că acordurile prevăd schimbul de organe pentru transplant între ţările 

semnatare. 

„Acordul pentru transplant cu Republica Moldova deja a intrat în vigoare. În mod normal 

prevede schimb de organe între cele două ţări, astfel încât atunci când un organ recoltat nu este 

compatbil pe teritoriul României cu nici un pacient, el va putea fi oferit pacienţilor din Republica 

Moldova şi viceversa. Eu spun că este un lucru foarte bun pentru că începem să ne adunăm. Aşa 

cum Eurotransplantul este o entitate, este un ONG, aşa încercăm şi noi să avem acorduri de 

colaborare cu ţările din jur. Am semnat cu Ungaria, am semnat cu Moldova, urmează să 

discutăm cu Italia", a spus ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea. 
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Deocamdată între România şi Republica Moldova nu a fost făcut niciun schimb de organe. 

„Abia am semnat acum acordul care a intrat în vigoare. Mai este un aspect care este cuprins în 

acest acord. În momentul în care un paceint din România are nevoie de un transplant de rinichi, 

de ficat pentru că sunt accidente, atunci vom putea apela la cei din Republica Moldova pentru 

această rezervă dacă vom avea nevoie. Şi dânşii la fel", a mai spus Sorina Pintea. 

Ministul Sănătţii a subliniat, de asemenea, că la Craiova, deşi este spital clinic universitar, nu s-a 

făcut nicio relevare de organe. 

„Este un spital clinic universitar. Sunt pacienţi în moarte cerebrală care ar putea salva vieţile 

altor pacienţi. Eu nu cred că familiile celor de aici n-ar fi de acord. Nu s-a făcut nici unul. Nici o 

prelevare", a spus Sorina Pintea. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 MODIFICĂRI la proiectul privind vinietele din Capitală. Gabriela Firea: Mi s-a 

semnalat faptul că există situaţii aparte 

Gabriela Firea a anunţat, luni, că va fi reformulat un articol din proiectul Oxigen care vizează 

vinietele din Capitală, iar prin modificare se propune ca şoferii care locuiesc în Bucureşti, dar 

care au maşini non Euro, 1 şi 2 înmatriculate în alt judeţ, să fie privite doar în privinţa poluării. 

Firea anunţă modificări la proiectul privind vinietele: Mi s-a semnalat că există situaţii aparte 

Primarul general a subliniat că a primit multe mesaje de la cetăţeni care se referă la cetăţenii care 

locuiesc în Bucureşti, dar care au maşinile înmatriculate în alte judeţe. 

„Noi am anunţat că normal ar fi ca toate maşinile care tranzitează Bucureştiul - nu doar 

întâmplător, ci zilnic, să plătească taxe şi impozite în Capitală. Mi s-a semnalat faptul - şi sunt 

receptivă - că există şi situaţii aparte, prin care respectivii cetăţeni nu au posibilitatea să-şi 

înmatriculeze maşinile în Bucureşti şi, deci, să plătească taxe şi impozite în Capitală. Este vorba 

despre preluarea de leasinguri de la societăţi din alte judeţe, de asemenea este categoria celor 

care lucrează de câţiva ani în Bucureşti”, a explicat Firea, în cadrul unui video postat pe pagina 

sa de Facebook. 

În aceste condiţii, primarul Capitalei a anunţat că a luat hotărârea să reformuleze articolul care se 

referă la autoturismele înmatriculate în alte judeţe, dar care circulă zilnic prin Bucureşti, „deci nu 

sporadic, şi să îmbunătăţim acel articol”. 

„Mai ales că trebuie să ne referim la norma de poluare a unui autoturism şi nu neapărat la judeţul 

unde este înmatriculat deşi, subliniez, corect este ca taxele si impozitele să fie incasate în 

Bucureşti şi nu in alte judeţe.  
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Prin reformulare (...) se propune ca toate autoturismele cu grad mare de poluare, fie că sunt din 

Capitală, fie înmatriculate în alte judeţe, fie că tranzitează întâmplător Capitala sau sunt aici in 

trafic zi de zi să fie privite prin prisma normei de poluare. Şi anume: rămâne ideea ca in zona cea 

mai aglomerată, în centru să fie interzise autoturismele non Euro 1 şi 2, iar cele care intră în 

Capitală să aibă acelaşi regim”, a spus primarul. 

„Practic, vom interzice în zona centrală aceste autoturisme şi vor plăti vignietă pentru tot restul 

teritoriului municipiului Bucureşti, altul decât zona centrală”, a completat Firea. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Cale ferata "suspendata" spre Aeroportul Otopeni 

După autostrada suspendată, vine și calea ferată suspendată în Capitală. CFR SA vrea să 

construiască cei 2,9 kilometri de cale ferată între linia București Urziceni și Aeroportul Henri 

Coandă -  Otopeni pe un viaduct ridicat pe 42 de piloni. 

Reprezentanţii CFR au declarat, luni, în cadrul unei conferinţe de presă, că modernizarea căii 

ferate pe traseul Gara de Nord – Aeroportul Otopeni va costa 584 de milioane de lei, iar racordul 

de 2,95 kilometri de la calea ferată existentă până la Terminalul Sosiri va fi construit pe 42 de 

piloni. 

Modernizarea căii ferate ar urma să servească într-o primă fază pentru transportul suporterilor 

echipelor participante la EURO 2020 până în Bucureşti. 

Conform planului prezentat, lucrările ar urma să fie finalizate într-un an şi două luni de la 

proiectare, care este prognozată pentru luna aprilie a acestui an.    

"Soluţia cu viaduct asigură menţinerea acceselor în zonele construite şi traversarea canalelor 

ANIF existente, care au rolul de preluare a apelor în caz de inundaţii. Această soluţie are un 

impact mic asupra mediului înconjurător şi permite o flexibilitate mai mare pentru dezvoltările 

urbane viitoare din zonă. Pe suprastructură s-au prevăzut trotuare de serviciu şi panouri 

fonoabsorbante", se arată în proiectul CFR. 

În acelaşi timp CFR are un alt obiectiv de investiţii, ”Dublarea liniei de cale ferată între staţiile 

Mogoşoaia şi Baloteşti” pentru a asigura creşterea de capacitate necesară circulaţiei trenurilor. 

Lucrările vor fi realizate din fonduri de la Bugetul de stat, pe durata a 18 luni şi jumătate. Traseul 

are o lungime de 7,9 kilometri iar valoarea estimată a investiţiei este de 82.624.505 lei cu TVA. 

 



CNSLR Fratia | Revista Presei 3 septembrie 2019 15 

 

CFR a alcătuit şi o listă a proprietarilor/deţinătorilor imobilelor de pe traseul liniei ferate, care 

urmează a fi despăgubiţi şi cuprinde un număr total 64 terenuri în suprafaţă totală de 75.644,00 

metri pătraţi, 2 imobile clădiri anexe în suprafaţă de 35 metri pătraţi, 11 construcţii împrejmuiri 

în lungime de 586 metri liniari. Valoarea totală aferentă despăgubirilor pentru imobilele 

proprietate privată este de 6.945.256,81 lei. 

Consilierul onorific al premierului, Gheorghe Popescu, a declarat în cadrul conferinţei de presă 

organizate la sediul Guvernului că modernizarea liniei de cale ferată între Gara de Nord şi 

Aeroportul Otopeni nu este prevăzută printre cele 20 de garanţii oferite de Guvern atunci când a 

solicitat UEFA organizarea EURO 2020. “Referitor la calea ferată este un obiectiv mai vechi şi 

acest proiect a stat din 2008 până în 2018 undeva în sertar. Noi va trebui să profităm de acest 

proiect pentru a ticlui încă un obiectiv. Însă în acest manual prezentat la UEFA în 2014 nu este 

prevăzută calea ferată. Au fost prevăzute însă alte obiective pe care din păcate nu le am putut 

îndeplini deoarece ne-am apucat de lucru foarte târziu. Din 2014 până în 2017 nu s-a întâmplat 

nimic. În 2017 a luat naştere comitetul interministerial de organizare a EURO 2020 şi a avut o 

unică întâlnire până la venirea mea. După aceea a avut loc opt şedinţe ale comitetului 

interministerial şi am avut 83 de întâlniri pe baza acestui proiect deci s-a muncit, dar din păcate 

ne-am apucat târziu. Facem în continuare tot ce se poate astfel încât acest proiect să fie organizat 

cu succes şi eu sunt convins că aşa va fi”, a declarat Popescu. 

(Sursa: News.ro) 

 

 Congres Internațional de Studii Sud-Est Europene la București. Participă 400 de experți 

Peste 400 de specialişti din peste 30 de ţări s-au reunit în România, la al XII-lea Congres 

Internațional de Studii Sud-Est Europene. 

Întrunirea este organizată la Bucureşti pentru a treia oară, în ultima jumătate de secol. 

Congresul are 35 de secţiuni: Istorie, Arheologie, Lingvistică, Filologie, Istoria artei, Etnografie, 

Folclor şi nu numai. 

Co-organizator este Institutul de Studii Sud-Est Europene al Academiei Române, fondat de 

Nicolae Iorga în 1914. A fost primul institut de cercetări din lume privind viața și cultura 

popoarelor din sud-estul Europei. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 

http://news.ro/
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 O asociaţie de universităţi din ţară îşi anunţă retragerea din Coaliţia condusă de 

Alexandru Cumpănaşu 

Consorţiul Universitaria, din care fac parte mai multe universităţi din ţară, a anunţat, luni, că nu 

colaborează cu Coaliţia Naţională pentru Modernizarea României, condusă de Alexandru 

Cumpănaşu, şi anunţă retragerea din CNMR. Decizia vine după anunţul privind intenţia de a 

candida la prezidenţiale. 

Consorţiul Universitaria anunţă retragerea din Coaliţia condusă de Alexandru Cumpănaşu/ 

Decizia vine după ce unchiul Alexandrei Măceşanu şi-a anunţat intenţia de a candida la 

prezidenţiale 

Potrivit unui comunicat transmis, luni, Consorţiul Universitaria anunţă retragerea din Coaliţia 

pentru Modernizarea României, condusă de Alexandru Cumpănaşu. 

„Consorţiul Universitaria nu colaborează cu Coaliţia Naţională pentru Modernizarea României. 

Astfel, universităţile membre ale Consorţiului, Universitatea din Bucureşti, Universitatea 

„Babeş-Bolyai” din Cluj-Napoca, Universitatea de Vest din Timişoara, Academia de Studii 

Economice din Bucureşti şi Universitatea „Alexandru Ioan Cuza” din Iaşi, anunţă retragerea din 

CNMR”, se arată în comunicatul citat. 

Alexandru Cumpănaşu a anunţat, joi pe Facebook, intenţia de a candida la alegerile prezidenţiale 

din luna noiembrie, făcând un apel la oameni să dea semnăturile necesare în acest sens. 

„Am dus o bătălie fără să mă gândesc nicio secundă la nimic altceva. În acest moment este o 

viaţă liniştită şi aşezată. A mă înscrie într-o astfel de bătălie înseamnă să îmi pierd liniştea, să îmi 

pierd tot ceea ce astăzi îmi aduce confort şi dacă vreţi, ca oricărei familii linişte. Ei bine, eu vă 

întreb be dvs astăzi şi vreau să îmi răspundeţi cât se poate de sincer şi de direct. Trebuie să ştiu 

care este părerea dvs despre acest lucru. Este cazul astăzi să candidez la Preşedinţia României 

sau nu? Are România nevoie astăzi de un candidat la Preşedinţia României care să se lupte cu 

clanurile mafiote? Are România astăzi nevoie de un candidat care să se lupte cu mafia din fiecare 

judeţ?”, a spus Alexandru Cumpănaşu, într-un video postat pe pagina de Facebook. 

Acesta a adăugat că „Dovada faptului că nu am avut nicio clipă această intenţie este că au rămas 

până la momentul în care se pot depune listele de semnături doar 20 de zile. Este aproape 

imposibil, este aproape de domeniul unui record să poţi să aduni 200.000 de semnături. De aceea 

este o hotărâre pe care nu greu o iau, dacă aş lua-o, dar o să am nevoie de sfatul şi de părerea 

dvs”, a mai spus Cumpănaşu. 

Ulterior, Alexandru Cumpănaşu a declarat că a primit, înainte ca Iohannis să plece în SUA, un 

mesaj de la George Maior în care îi transmitea că ar fi bine să nu candideze la preşedinţie şi să 

renunţe la lupta în cazul Caracal. Unchiul Alexandrei consideră că Maior i-a transmis un sfat 

prietenesc. 
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„Relaţia mea cu George Maior este o relaţie veche, îl respect, este un om care vred că a făcut 

mult bine României şi care cel puţin din poziţia de ambasador la Washington a ajutat foarte mult 

statul în relaţia cu Statele Unite ale Americii. În ceea ce priveşte situaţia de acum, apropo de cum 

dictează serviciile, am avut o discuţie cu domnul Maior, după foarte mult timp - este un an de 

zile decât eu nu am mai vorbit cu domnia sa - în care mi-a transmis că nu ar fi bine să mai 

continui lupta cu Caracalul şi mi-a sugerat că nu ar fi bine totuşi nici să candidez la preşedinţie”, 

a declarat, pentru MEDIAFAX, Alexandru Cumpănaşu, liderul Coaliţiei Naţionale pentru 

Modernizarea României (CNMR) şi unchi al Alexandrei Măceşanu. 

Unchiul Alexandrei a precizat că, în viziunea sa, mesajul transmis de fostul şef SRI a fost un 

averstisment şi nu o ameninţare. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 ANRE sparge monopolul de pe piața de electricitate și gaz: Schimbarea furnizorului se va 

face în 24 de ore 

Autoritatea Națională de Reglementare în Energie vrea să pună la punct un proiect cu fonduri 

europene care să facă posibilă schimbarea furnizorului de energie și gaze în numai 24 de ore. 

Dacă proiectul va fi realizat, consumatorii de energie electrică și de gaze naturale vor putea 

migra de la un furnizor la altul în cel mult 24 de ore începând cu anul 2026. Proiectul are o 

valoare totală de 20 de milioane de lei, iar Autoritatea speră să acceseze fonduri europene prin 

Programul Operațional Capacitate Administrativă 2014-2020./apuscasu/schelaru. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 OMV Petrom vrea să preia benzinăriile Art Petrol 

OMV Petrom, cel mai mare jucător de pe piaţa locală de carburanţi, vrea să preia cele opt 

benzinării care sunt operate în acest moment de Art Petrol, arată un document publicat de 

Consiliul Concurenţei. OMV Petrom, prin cele două branduri, OMV şi Petrom, opera la finalul 

anului 2018 o reţea de 794 de benzinării înregiune, dintre care 564 în România. 

De asemenea, OMV Petrom Marketing activează şi pe segmentul vânzărilor cu ridicata de 

produse petroliere, deservind o gamă largă de clienţi industriali. Art Petrol SRL deţine opt staţii 

de distribuţie localizate în Bucureşti şi în judeţele Ilfov, Ialomiţa, Dâmboviţa, Teleorman, 

Giurgiu şi Argeş.   

(Sursa: zf.ro) 
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 Leul a continuat să piardă teren în primele opt luni în faţa dolarului şi a francului 

elveţian. Deprecierea faţă de euro: 1,4% 

Leul a cumulat după primele opt luni din 2019 o depreciere de 5,1% faţă de dolarul american, 

comparativ cu nivelul de la sfârşitul anului 2018, în timp ce în raport cu francul elveţian moneda 

naţională a pierdut 4,6% ♦ Deprecierea leului faţă de euro în opt luni a fost mai temperată, de 

1,4%. 

Piaţa valutară a fost fluctuantă pe parcursul primelor opt luni din 2019, lunile de vară venind cu o 

apreciere a monedei naţionale. Astfel, după ce în prima parte a anului leul s-a depreciat în faţa 

euro cu circa 2%, fiind atins un vârf istoric al cursului de 4,7648 lei/euro, în lunile de vară cursul 

a oscilat preponderent în jurul a 4,72-4,73 lei/euro. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 BNR: Bancile estimeaza o inasprire moderata a standardelor de creditare pentru companii 

Bancile prognozeaza pastrarea nemodificata a conditiilor de creditare in trimestrul trei din 2019 

in cazul ambelor segmente destinate populatiei, credite imobiliare si de consum, in timp ce pe 

palierul companiilor nefinanciare estimeaza o inasprire moderata a standardelor de creditare, 

indiferent de dimensiunea firmelor, reiese dintr-un sondaj realizat de Banca Nationala a 

Romaniei (BNR) privind creditarea. 

 

Potrivit raportului, standardele de creditare aferente imprumuturilor destinate populatiei 

(credite de consum si credite pentru achizitia de locuinte si terenuri) s-au mentinut constante in 

cel de-al doilea trimestru al anului 2019. In mod similar, la nivelul companiilor nefinanciare, 

standardele de creditare nu au suferit modificari. 

 

Cererea populatiei pentru credite destinate achizitiei de locuinte si terenuri a scazut moderat, in 

trimestrul II, in timp ce in cazul imprumuturilor de consum aceasta s-a majorat semnificativ. 

Raportul BNR arata ca pentru companiile nefinanciare se observa o crestere importanta a 

cererii de creditare la nivel agregat, in special din partea intreprinderilor mici si mijlocii. In 

cazul corporatiilor, cererea de imprumuturi pe termen scurt s-a contractat marginal, in timp ce 

pentru creditele pe termen lung a crescut nesemnificativ. 

 

In trimestrul III din acest an, asteptarile institutiilor de credit sunt de mentinere nemodificata a 

cererii populatiei pentru credite imobiliare si de crestere moderata pentru imprumuturile de 

consum.  
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Pe segmentul companiilor nefinanciare, bancile estimeaza in trimestrul urmator o crestere 

marginala atat pentru imprumuturile pe termen lung, cat si pentru cele pe termen scurt. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Rezervele internaţionale ale României au crescut în august cu 472 mil. euro, la 40,2 mld. 

euro, mai mult pe seama creşterii preţului aurului 

Rezervele internaţionale ale României (valute plus aur) totalizau la finalul lunii august 40,2 

miliarde de euro euro, în creştere cu 472 milioane de euro faţă de 39,75 miliarde  de euro la 31 

iulie, a anunţat luni BNR.  

Rezervele valutare au urcat în august la 35,6 mld. euro, cu 146 milioane de euro peste nivelul de 

la finele lunii iulie. 

În cursul lunii august au avut loc intrări de 615 milioane de euro, reprezentând modificarea 

rezervelor minime în valută constituite de instituţiile de credit, alimentarea conturilor 

Ministerului Finanţelor Publice, alimentarea contului Comisiei Europene. 

Pe de altă parte, ieşirile au însumat 469 milioane de euro, reprezentând modificarea rezervelor 

minime în valută constituite de instituţiile de credit, plăţi de rate şi dobânzi în contul datoriei 

publice denominate în valută şi altele. Rezerva de aur s-a menţinut la 103,7 tone. În condiţiile 

evoluţiilor preţurilor internaţionale, valoarea acesteia s-a situat la 4,6 miliarde de euro. 

Plăţile scadente în luna septembrie 2019 în contul datoriei publice denominate în valută, directe 

sau garantate de Ministerul Finanţelor Publice, însumează circa 176 milioane de euro.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 Cine plăteşte? Top 10 proiecte de infrastructură pentru care am luat bani europeni: 7 

mld. euro stau degeaba la UE. România a cheltuit doar doar 2,3 mld. euro din cele 9,2 mld. 

euro primite de la UE pentru proiectele de infrastructură mare 

România a absorbit doar 25% din fondurile europene alocate de Uniunea Europeană pentru 

proiecte de infrastructură mare. Cele mai mari proiecte de infrastructură finanţate prin fonduri 

europene vizează reabilitarea tronsoanelor de cale ferată, construcţia de autostrăzi şi a unei 

magistrale de metrou. Şapte dintre cele zece cele mai mari proiecte de infrastructură finanţate 

prin fonduri europene sunt în Transilvania. 

Dintre cele mai mari zece proiecte de infrastructură finanţate în actualul program, fondurile 

europene accesate pentru reabilitarea tronsoanelor de cale ferată însumează aproximativ 3 mld. 

lei. Restul proiectelor din top 10 se apropie de o valoare de 4 miliarde de lei. 

http://www.agerpres.ro/


CNSLR Fratia | Revista Presei 3 septembrie 2019 20 

 

În prezent în România se poate circula pe calea ferată cu 160 km/h pe numai 3,8% din reţea. 

Viteza medie la nivel naţional pe calea ferată este de 42 km/h pentru trenurile pentru pasageri şi 

15 km/h pentru cele de marfă. 

Cel mai mare decont de la Uniunea Europeană, în valoare de 1,7 miliarde de lei, l-a primit 

proiectul de cale ferată Frontiera Curtici – Simeria. Al doilea proiect după valoarea decontului de 

la UE este cel pentru construirea Austrăzii Sebeş – Turda, în valoare de 892 de milioane de de 

lei. 

Construcţia Autostrăzii Lugoj – Deva completează topul proiectelor de infrastructură cu cea mai 

mare valoare rambursată de Uniunea Europeană, cu o sumă decontată de 852 de milioane de lei. 

„Noi punem problema constructiv - ce putem face de acum înainte. Noi trebuie să avem o 

abordare din punctul de vedere al finanţatorului, să ne asigurăm că banii primiţi de la Uniunea 

Europeană sunt direcţionaţi către aceste proiecte şi că servesc nişte nevoi care vor crea un impact 

real în economie. Avem 30% dintre plăţi efectuate către beneficiarii Programului Operaţional 

Infrastructură Mare, parte ce include şi prefinanţarea primită de la UE. Nevoia masivă a 

României este de a investi în infrastructura publică şi în infrastructura mare“, a declarat ministrul 

fondurilor europene, Roxana Mînzatu. Pentru comparaţie, Polonia a primit de la UE 82,5 

miliarde de euro pentru implementarea politicii de coeziune. Dintre aceste fonduri, 27,4 miliarde 

de euro au fost alocate pentru proiectele de infrastructură şi de mediu, comparativ cu 9,2 miliarde 

de euro alocate pentru România. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Suma URIAŞĂ pe care o alocă Uniunea Europeană pentru distribirea de lapte, legume şi 

fructe în şcolile româneşti 

Programul UE de încurajare a consumului de fructe, legume şi lapte în şcoli va fi reluat în anul 

şcolar 2019-2020, prin alocarea a 18 milioane de euro, dn care 6,86 milioane de euro pentru 

fructe şi legume şi 10.8 miloane euro pentru lapte. 

Suma URIAŞĂ pe care o alocă Uniunea Europeană pentru distribirea de lapte, legume şi fructe 

în şcolile româneşti 

Un comunicat al Comisiei Europene precizează că în fiecare an şcolar, acestui program i se alocă 

o sumă totală de 250 de milioane de euro. Pentru 2019-2020, au fost alocate 145 de milioane 

euro pentru fructe şi legume şi 105 milioane euro pentru lapte şi produse lactate. Deşi 

participarea la program este facultativă, toate statele membre ale UE au ales să participe, fie la o 

parte a programului, fie la întregul program. Alocările naţionale pentru ţările UE care participă la 

program în acest an şcolar au fost aprobate şi adoptate de Comisia Europeană în luna martie 

2019. De asemenea, ţările pot completa ajutoarele UE cu fonduri naţionale. 
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Peste 20 de milioane de copii au beneficiat de acest program în anul şcolar 2017-2018, această 

cifră reprezentând 20 % din copiii din întreaga Uniune Europeană. 

Statele membre pot decide modalitatea de punere în aplicare a programului, inclusiv tipurile de 

produse pe care le vor primi copiii sau tema măsurilor educative instituite. Totuşi, alegerea 

produselor distribuite trebuie să se bazeze pe consideraţii legate de sănătate şi de mediu, de 

caracterul sezonier, de disponibilitate şi de varietate. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Criza politica din Italiaintarzie stabilirea componentei Comisiei Europene 

Ursula von der Leyen, președintele ales al Comisiei Europene, așteaptă ca Italia să-și prezinte 

candidatul pentru postul de comisar european ce îi revine înainte de a decide compoziția noului 

Executiv al Blocului comunitar, au declarat oficiali UE, citați de agenția de știri Reuters, scrie 

Mediafax. 

În contextul crizei politice de la Roma, Italia este singurul stat UE care încă nu a prezentat 

un candidat pentru următoarea Comisiei Europeană, care își începe mandatul în luna 

noiembrie. Marea Britanie a transmis că nu va propune un comisar, întrucât intenționează să 

părăsească blocul comunitar până la finalul lunii octombrie. 

Două posturi-cheie de comisar 

Printre funcțiile-cheie asupra cărora nu a fost luată o decizie este cea de comisar european 

pentru probleme economice. 

Alegerea comisarului pentru afaceri economie va indica dacă viitoarea Comisie Europeană va 

încerca să promoveze o creştere a cheltuielilor publice, cât și o diminuare a focusului asupra 

echilibrării bugetelor, abordare pe care unii o consideră necesară în contextul reducerii creşterii 

economice în Germaniei, care de-a lungul timpului a fost ostilă politicilor fiscale expansioniste. 

În luna iulie, imediat după ce Ursula von der Leyen a fost propusă să ocupe funcția de președinte 

al Comisiei Europene, premierul italian Giuseppe Conte a anunțat că Italiei i-a fost oferit postul 

de comisar european pentru competiție. 

Funcția are importanță majoră în contextul în care Germania și Franța doresc o relaxare a 

reglementărilor comunitare în domeniul antimonopol pentru a ajuta companiile din Europa în 

competiția cu rivalii din China și SUA. 

Un oficial european a declarat luni că decizia finală privind numirile în aceste poziții depinde 

de candidatul propus de Italia, a treia cea mai mare economie europeană după ieșirea Marii 

Britanii. 
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Oficialii italieni au transmis că un candidat pentru funcția de comisar european va fi anunțată în 

orele următoare, în cazul în care forțele politice de la Roma reușesc să ajungă la un acord de 

formare a unui nou Guvern. Cei mai probabili candidați sunt Enzo Moavero, fost ministru de 

externe, și fostul premier Paolo Gentiloni. 

Comisia Europeană trebuie să primească avizul Parlamentului European 

O purtătoare de cuvânt a Comisiei Europene a afirmat luni că este nevoie să fie cunoscute toate 

piesele din „puzzle” înainte de a fi decisă compoziția noului Executiv al Uniunii Europene. 

Candidaţii aleşi de Ursula von der Leyen vor trebui obțină și aprobarea Parlamentului European, 

care poate să accepte sau respingă întreaga Comisie Europeană. 

Deşi membrii Parlamentului European nu pot respinge comisarii desemnaţi, presiunea politică 

creată în urma unor audieri nereușite a determinat în trecut retragerea unor candidați la funcția de 

comisar european. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Boris Johnson nu vrea amânarea Brexit: Părăsim Uniunea Europeană în data de 31 

octombrie 

Prim-ministrul britanic Boris Johnson a declarat luni că nu doreşte organizarea de alegeri 

generale şi a îndemnat parlamentarii să nu susţină „o altă amânare inutilă” a ieşirii Marii Britanii 

din Uniunea Europeană, sugerând că în caz contrar ar putea convoca alegeri anticipate pe 14 

octombrie, relatează postul BBC. 

Boris Johnson îndeamnă parlamentarii britanici să nu susţină o amânare a Brexit 

Boris Johnson a sugerat că ar putea cere alegeri generale, care ar urma să fie organizate în data 

de 14 octombrie, dacă parlamentarii blochează opţiunea unui Brexit fără acord săptămâna 

aceasta în Parlament. 

Premierul britanic a transmis că o asemenea decizie ar face discuţiile ulterioare cu Uniunea 

Europeană sau obţinerea unui nou acord „absolut imposibile”. 

„Dacă fac acest lucru, vor tăia picioarele de sub poziţia Marii Britanii şi vor face orice negocieri 

viitoare absolut imposibile”, a declarat prim-ministrul britanic. 

De asemenea, Boris Johnson a transmis că este determinat să finalizeze Brexit până în data de 31 

octombrie - fără doar şi poate - şi nu va cere Bruxellesului o altă amânare. 

„Sub nicio circumstanţă nu voi cere Bruxellesului o amânare. Părăsim Uniunea Europeană în 

data de 31 octombrie, fără doar şi poate”, a declarat Boris Johnson în faţa Downing Street. 
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Înainte de avertismentul adresat parlamentarilor britanici, Boris Johnson a anunţat că discuţiile 

cu oficialii europeni au progresat în ultimele săptămâni şi că şansele obţinerii unui acord sunt în 

creştere. 

Johnson a anunţat că Marea Britanie are o viziune clară în ceea ce priveşte relaţiile viitoare cu 

Uniunea Europeană şi că Guvernul este extrem de concentrat pe îmbunătăţirea poziţiei ţării. 

Totuşi, premierul britanic a sugerat că ar putea convoca alegeri generale dacă opoziţia şi rebelii 

din Partidul Conservator încearcă să blocheze opţiunea unui Brexit fără acord. Conform 

legislaţiei britanice, dacă prim-ministrul doreşte să convoace alegeri anticipate, trebuie să obţină 

susţinerea a două treimi din membrii Camerei Comunelor. 

Reprezentanţi ai opoziţiei şi rebeli din cadrul Partidului Conservator au emis o propunere 

legislativă care ar urma să blocheze producerea unui Brexit fără Acord, în lipsa aprobării 

Parlamentului. 

„Legea dă Guvernului timp pentru a ajunge la un nou acord cu Uniunea Europeană în cadrul 

reuniunii Consiliului European de luna viitoare, sau opţiunea de a cere o aprobare specifică din 

partea Parlamentului pentru producerea unui Brexit fără acord”, a declarat parlamentarul laburist 

Hilary Benn. 

„Dacă aceste două condiţii nu au fost îndeplinite până la data de 19 octombrie, prim-ministrul 

trebuie să trimită preşedintelui Consiliului European o cerere de prelungire a Articolului 50 până 

la data de 31 ianuarie 2020”, a adăugat Benn. 

Premierul conservator Boris Johnson i-a cerut reginei Elizabeth a II-a suspendarea Parlamentului 

pentru a evita o decizie legislativă prin care să fie blocată ieşirea Marii Britanii din Uniunea 

Europeană fără niciun acord Brexit. Boris Johnson speră să reuşească astfel să retragă Marea 

Britanie din Uniunea Europeană în orice condiţii, inclusiv fără niciun acord Brexit. 

Boris Johnson a adoptat o abordare dură faţă de Uniunea Europeană, respingând Acordul Brexit 

elaborat de fostul Cabinet Theresa May cu Bruxellesul şi afirmând că Marea Britanie se va 

retrage din Blocul comunitar pe 31 octombrie 2019 cu sau fără un nou tratat. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Accentuarea conflictului comercial: Chinezii îi reclamă pe americani la Organizaţia 

Mondială a Comerţului 

China a depus o plângere împotriva Statelor Unite la Organizaţia Mondială a Comerţului (OMC) 

cu privire la taxele vamale majorate de SUA, a declarat, luni, ministrul chinez al Comerţului, 

informează Reuters. 
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Statele Unite au impus, de la 1 septembrie, tarife vamale de 15% pentru o varietate de mărfuri 

chineze - inclusiv încălţăminte, ceasuri smart şi televizoare - în timp ce China a impus noi taxe 

asupra petrolului din SUA, fapte care marchează o nouă etapă a războiului comercial dintre cele 

două state. 

Ultimele acţiuni tarifare au încălcat consensul la care au ajuns liderii Chinei şi Statelor Unite în 

întâlnirea de la Osaka, a declarat ministrul Comerţului. China îşi va apăra ferm drepturile legale 

în conformitate cu regulile OMC, a spus el. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 


